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Referat fra Generalforsamlingen: 
 
 
Ad 1. Valg af dirigent og referent: 

Formanden udbad sig forslag til dirigent, og bestyrelsen foreslog Bent Jacobsen, der 
valgtes med akklamation. 
Formanden udbad sig forslag til referent, og bestyrelsen foreslog Børge Rasmussen, 
der valgtes med akklamation. 

 
 
Ad. 2 Aflæggelse af beretning: 

Formanden viste punchlines på skærmen og kommenterede de enkelte punkter. 
Den skrevne beretning vedhæftes som bilag 1 
• Afholdt 5 bestyrelsesmøder der alle afholdtes via skype. på hverdagsaftener. Det gør det 

meget nemmere at finde mulige datoer for afholdelse af møderne. Bestyrelsen 
konstituerede sig med Henning Ettrup som formand, Iben Hove som næstformand og Tage 
Leegaard som kasserer. Bestyrelsen har arbejdet med opdatering af vedtægter, udarbejdet 
kommissorium for bestyrelsens arbejd. Bestyrelsen har besluttet at tilknytte Mobilpay, idet 
den gamle girokonto er afsagt. 

• 53 medlemmer – så vi er stadig stabiliseret på den gode side af 50 medlemmer 
Men 1 mindre end i 2017. Ser ud til at være vanskeligt at opnå at blive flere medlemmer. 

• Constant Effort Site har kørt på de fire gamle (Brabrand Sø, Vestamager, Lunget på Fyn 
og Tømmerby Fjord på Vejlerne) og to nye (Jennes Sø på Skagen og Tinning Mose ved 
Foldby i Østjylland). På www.ringmaerkning.dk under CES kan du nu se, hvad der 
foreligger af bearbejdede data fra de enkelte lokaliteter. 

• Hjemmesiden. Er vores smertensbarn. Den er nu oppe at køre, men bestyrelser evner ikke 
at holde den ajour og få den ”levendegjort”, hvorfor bestyrelsen hermed spørger, om der er 
nogen, der vil eller kender nogen der vil hjælpe med dette arbejde. Kontakt formanden 
herom, hvis man har et godt tip eller selv gerne vil gøre arbejdet. 

 Nyhedsbrev. Bestyrelsen vil gerne have nyhedsbrevet op at køre igen. Dette for at give et 
indtryk af en levende forening. Send derfor blot 3-4 linjer om en begivenhed, som kan være 
til gavn eller underhold for andre i foreningen. Det vil sige, at I må meget gerne komme med 
friske nyheder om genmeldinger, oplevelser, fangster mv, som indspark til nyhedsbrevet.

 
 Skagen Fuglestations bestyrelse. Foreningen har siden sidste år haft observatør i DOFs 

Fuglestationsudvalg. Observatørpladsen, som er besat af Iben, er et udtryk for, at Foren- 
ingen og DOF ønsker et tæt samarbejde om ringmærkning og uddannelse af ringmærkere. 
Det tættere samarbejde har hidtil ført til afholdelse af et fælles ringmærkerkursus på 
Blåvand Fuglestation, hvor der var 6 deltagere – det vi så mangler er en aftale om flere 
fugle, for det var en fugletom weekend. Kurset forløb trods dette alligevel fint.
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Efterfølgende har der været møde med mellem DOF’HB og FSU, hvor fremtids-scenarier 
for fuglestationerne blev drøftet. Det er efterfølgende på DOFs REP-møde besluttet at 
støtte A-stationerne med et engangsbeløb på 1,2 mio. kr. og finde en fremtidig model for 
årlig støtte 
Skagen Fuglestation, hvor Henning repræsenterer RMF, er ved at komme ind daglig 
gænge med ringmærkning og info-ture, så det bliver det spændende at komme videre med 
arbejdet, nu da DOF har besluttet at give A-stationerne en saltvandsindsprøjtning. 

• Årets Ringmærker 
Foreningen vedtog i 2010 at udpege Årets Ringmærker blandt foreningens medlemmer, 
som en anerkendelse af det arbejde vedkommende har gjort for ringmærkningen. 
Bestyrelsen har i år valgt at æren tilfalder Carsten Schultz for hans store arbejde med 
ringmærkning i Thy og omegn. Han begyndte at ringmærke i Thy i 1976, hvor han var i lære 
i Nordvestjysk ved Ole Christensen. Carsten har ringmærket mange fugle og også fået 
mange genmeldinger. Carsten har ringmærket på Færøerne, her primært Stormsvaler. Med 
sommerhus ved vestkysten på naturgrund er der også mange mulige arter som baggrunds- 
ringmærkning: Fiskehejre, Skestork, Rider, Stor- og Lille Stormsvale, Grønirisk og 
Grønsisken, Dompap og Kernebider. Så Carsten er en erfaren ringmærker gennem mange 
år og med mange arter. Så derfor har bestyrelsen besluttet, at dette års ringmærker skal 
være Carsten Schultz. Tillykke! – og hvor på Henning overrakte den særlige store stålring 
med inskription 

 
• DOFT. Formanden erindrer om Hans Meltoftes opfordring til at skrive artikler til DOFT med 

behandling af jeres/andres ringmærkningsresultater. Det behøver ikke at være den store 
videnskab, da også små interessante notitser kan være interessante. Formanden har 
indleveret en om rørsangerne ved Brabrand Sø, og afventer nu hvorledes den bliver 
modtaget. Så kom bare i gang. 

 
• TAK! Bestyrelsen sender en stor tak til CES-mærkerne, til foreningens øvrige medlemmer 

for deres engagement, til fuglestationerne og til Ringmærkningscentralen for samarbejdet 
og opbakningen. 

• Årsmødet. Det er en fast aktivitet i foreningen. Der har været røster fremme om at ændre 
på tidspunkt og varighed, men indtil videre fortsætter vi som hidtil. Er der nogen, der har 
lyst til og ide om at arbejde på ændring, skal de blot meld sig hos bestyrelsen, så 
nedsættes straks et årsmødeudvalg. 
Formanden takker for, at fynboerne endnu engang har stået for et velgennemført årsmøde. 

• Næste årsmøde lørdag den 30. november 2019 
 
Ad. 3 Forelæggelse af revideret regnskab til godkendelse. 

Kassereren gennemgik regnskabet, der udviste et driftsunderskud på kr.18.042. 
Underskuddet skyldes mest ekstraordinære udgifter til arbejdet med hjemmesiden på 
kr. 11.605. 
Kassereren fremlagde endvidere en oversigt over foreningens beholdninger, der 
sammenholdt med forklaringen omkring nedskrivning af lageret, endte op i en status- 
balance / egenkapital på kr. 19.519.37, hvoraf der på bankkonto indestår kr. 
8.350,52. Regnskabet er uden påtegninger og underskrevet af revisor. 
Regnskabet med akklamation. Regnskabet udsendes tillige med referatet. 
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Ad. 4 Forelæggelse af budget til godkendelse 
Kassereren gennemgik budgettet, der ender ud i et underskud på kr. 200,- forudsat samme 
medlemsantal. 
Der er medregnet et forventet tilskud til møder på kr. 6.000,-, samt kursusindtægter for kr. 
4.000, og yderligere diverse tilskud på kr. 5.000,-. .Der er budgetteret med indkøb af nye net 
for kr.8.000, tilskud til projekter på kr. 7.500,-. Møder og kurser er budgetteret til kr. 11.000,-. 
Med tillæg af øvrige små poster udviser budgettet et lille underskud på kr. 200, med en 
balance på ca. kr. 31.000,- 
Forsamlingen godkendte med akklamation. 

 
Ad. 5 Valg til bestyrelsen. 

Efter tur afgår: Henning Ettrup og Tage Leegaard. Begge er villige til genvalg. 
Hvilket blev godkendt med akklamation. 
De anførte kandidater er hermed valgt for 2 år. 

 
Valg af Suppleanter: 
Efter tur afgår: Suppleanterne Kim Skelmose, Morten Jenrich Hansen og Jan Salmonsen 
på valg, og er villige til at genopstille. 
Forsamlingen kvitterede her for med akklamation. 
De anførte kandidater er hermed valgt for 1 år. 

 
Ad. 6 Valg af revisor. 

Nuværende Revisor: Jens Muff Hansen har erklæret at være villig til genvalg. 
Forsamlingen kvitterede her for med akklamation. 

Revisor Jens Muff Hansen valgt for 1 år. 
 
 
Ad. 7 Behandling af indkomne forslag: 

Ad 7.a: Administrative rettelser til foreningens vedtægter 
De på sidste års generalforsamling fremsatte forslag til ændringer i vedtægter, har bestyrelsen 
tilrettet og indskrevet i vedtægterne, og bestyrelsen fremlægger dem på denne 
generalforsamling for endelig behandling. 

Ad. § 3: stk. 2: Foreningens regnskabsår løber fra 1.november til 31. oktober. 
Medlemskontingent betales til foreningen for ét år ad gangen til foreningens bankkonto. 

 
Ad. § 6. Bestyrelsen nyt pkt. 4: 
stk. 4: Bestyrelsen har ansvar for, at der til enhver tid foreligger et af generalforsamlingen 
godkendt kommissorium, hvorefter bestyrelsen arbejder og agerer. 

 
Ad. §7. Valg til bestyrelsen 
Bestyrelsen vælges på generalforsamlingen. Hvis der er flere kandidater til bestyrelsen end 
ledige pladser foretages skriftlig afstemning efter dirigentens anvisninger. 

 
Forslag 7.a: Rettelser / tilføjelser godkendtes. 
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Ad 7.b: Godkendelse af kommissorium for bestyrelsens arbejde. 
 

Danmarks Ringmærkerforening. 

Kommissorium for bestyrelsens arbejde. 

Bestyrelsen arbejder efter de i vedtægternes §6 fastsatte bestemmelser. 

Formanden og kassereren tegner foreningen eksternt i forhold til økonomi. 

Derudover er det bestyrelsens ansvar at forestå foreningens daglige drift, her under indkaldelse til 
årsmøde og generalforsamling 

Bestyrelsen kan fra sin midte eller blandt suppleanterne udpege medlemmer til yderligere tillidsposter. 

Bestyrelsen er bemyndiget til at ansøge fonde eller lignende om midler til foreningens drift eller 
aktiviteter, der understøtter foreningens formål. 

Bestyrelsen er bemyndiget til at tildele tilskud til ansøgte projekter, der er i overensstemmelse med 
foreningens formål 

Bestyrelsen er ansvarlig for, at der udpeges en ”Årets Ringmærker” 
 

Forsamlingen fremkom med ændringsforslag til 2.det pkt. for tydeliggørelse: 
Formanden og kassereren i forening tegner Danmarks Ringmærkerforening eksternt i forhold 
vedr. økonomi. 

Forsamlingen fremkom med ændringsforslag til 4.de pkt. for tydeliggørelse: 
Bestyrelsen kan fra sin midte eller blandt foreningens medlemmer udpege personer til 
yderligere tillidsposter. 

 
Kommissoriet med tilførte ændringer hermed godkendt. 
Formanden tilretter kommissoriet i henhold til fremsatte ændringsforslag. 

 
Ad. 7.c. Adgang til Medlemssiderne på foreningens hjemmeside. 
• Det blev på Generalforsamlingen i 2010 besluttet, at alle med licens skulle have adgang til 

foreningens lukkede medlemssider. 
• Bestyrelsen har – efter opdateringen af hjemmesiden – diskuteret om det fortsat skal 

være gældende, efter at foreningen har finansieret opdateringen. Bestyrelsens anbefaling 
er, at det alene er medlemmer, der i fremtiden skal have den mulighed. 

• Bestyrelsen ønsker derfor Generalforsamlingens tilkendegivelse af, om 
A) beslutningen fra 2010 stadig skal være gældende eller 
B) at kun medlemmer skal have adgang til de lukkede medlemssider. 

 
Forsamlingen besluttede enstemmigt at tilslutte sig forslag B, dog med den af Susanne 
fremsatte forslag om tilføjelse af, at menu-punktet skal være synligt for alle, men at når der 
klikkes på menu-punktet skal gøres tydeligt opmærksom på, at adgang til disse sider kræver 
medlemskab og adgangskode. Dette for at animere interesserede til at blive medlem. 

 
Ad. 7.d. Punkt på dagsorden for generalforsamling om fastsættelse af kontingent. 
Der fremkom uden for dagsorden forslag om, at der på dagsordenen burde være anført punkt 
om fastsættelse af kontingent. 
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Ad. 7.d. fortsat: 
Punktet bør være afklaret før behandling af budget, således en evt. fastsættelse af kontingent 
kan indregnes i budgettet. Som det er nu, godkender man reelt kontingentet via den i 
budgettet indregnede indtægt. Dette er ikke nødvendigvis det bedste eller mest korrekte. 
Da forslaget ikke er med på den udsendte dagsorden, beder forsamlingen om, at bestyrelsen 
udarbejder forslag til behandling på næste års generalforsamling, idet de tilstedeværende gav 
udtryk for, at forslaget var godt og relevant. 

 
Ad. 8 Eventuelt 

 
Tage Leegaard ønskede at forfølge oplysninger fra tidligere på dagen omkring manglende 
opfølgning på genmeldinger. 
Problemstillingen er, at når man aflæser en farveringet fugl, og indberetter den til ZM, udviser 
de nærmest en form for modvilje, mod at tage imod den, idet farvemærkningen ikke er et 
punkt i data-registreringen. Det kom bag på flere af de tilstedeværende. For hvis man aflæser 
en sådan ringmærket fugl, så kræver det, at man ved hvor og af hvem den er ringmærket, og 
herefter kan kontakte vedkommende. Der findes ikke officielt et register, der kan modtage og 
ekspedere sådanne genmeldinger udelukkende på farverings-aflæsning. 
Forsamlingen står bag Tage Leegaards undren og krav om, at dette punkt tages op over for 
Zoologisk Museum. 

Jacob Sterup supplerede, at ZM bør have ansvar for at samle disse data på centralt 
tilgængeligt sted og medie. Der er stor risiko for, at vigtige data kan gå tabt, hvis ringmærker 
mister registreringsmateriale ved indbrud/brand/død eller lignende. 
Mikkel Lausteen og Kjeld Pedersen bør have al registrering af farveringmærkning. 

Johanne Aagaard ønsker at bestyrelsen tager det op med ZM om at de skal sende data ud på 
genfund af farveringmærkninger. 

Eddie Fritche deltog på Euring møde i september, hvor der var repræsentanter fra det meste 
af Europa. Her var det også fremme, og der blev klart svaret, at al farveringsmateriale samt 
aflæsninger tilhører centralen. England og Tyskland svarer heller ikke på disse farve- 
genmeldinger. Finder der er et stort problem, når centralen siger materialet tilhører dem, men 
de vil ikke dele data herfra. 

Ulf M. Berthelsen kender det fra Dværgterne-projekt. Problemet er nok, at mængden af data 
efterhånden er så stor, at ZM ikke tidsmæssigt kan magte at behandle henvendelser. Kjeld gør 
et fantastisk stykke arbejde som frivillig. 

Henning Ettrup finder, at der bør laves en database, hvor man selv kan gå ind og finde data. 

Forsamlingen enige om, at foreningen bør tage sagen op over for ZM, og tydeliggøre vores 
savn og ønsker, som værende meget alvorligt for bevarelse af incitamentet for fortsat stor 
indsats for aflæsning af de farvemærkede fugle, ringmærkerne antræffer ude i naturen. 
Ref/BLR 

 
Referatet godkendt som værende udtryk for de faktiske hændelser og forhold, som det 
skete på generalforsamlingen. 

 
  d. / 2018    

Valgt dirigent Tage Leegaard 


